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Protokół nr 36/2018 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 
z dnia 22 marca 2018 r. 

 
 
 
 
Posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się w sali 
posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 (pokój 229).  
Komisja obradowała od godz. 16.05 do godz. 18.40. 
 
Posiedzeniu komisji przewodniczył radny Andrzej Kopacki - Przewodniczący Komisji 
Strategii i Rozwoju Rady Miasta. 
 
 
Ad 1.  
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania zaproszonych gości 
dokonał Przewodniczący Komisji Andrzej Kopacki. 
 
Obecność członków komisji - zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz że 
obrady Komisji Strategii i Rozwoju są prawomocne. 
 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Alicja Górska - Prezes Zarządu Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku 
Przemysłowego Sp. z o.o. 

2. Jolanta Gądek-Rypel - Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej 
Sp. z o.o. 

3. Joanna Koziarska-Kiziak - Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego 
Sp. z o.o. 

4. Izabela Migocz - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej. 
5. Krzysztof Ważny - Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty 

Region”. 
6. Stanisław Węgrzyn - Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych. 
7. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz - Kierownik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. 
8. Beata Pierzchlewicz - Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków 

Pomocowych. 
9. Teresa Głuszek – Kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta. 
10. Ewa Kania-Akonom - Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 
11. Krzysztof Mirecki - Radca Prawny. 
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Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 35/2018 z dnia 22 lutego 2018 r. 
4. Proekologiczne działania gminy (również w wymiarze promocyjnym) przewidziane do 

realizacji w 2018 roku: 
- niska emisja (rozbudowa miejskiej sieci ciepłowniczej, funkcjonowanie grupy 
zakupowej nabywającej tańsze paliwo gazowe, wymiana taboru MZK), 
-   gospodarka odpadami. 

5. Analiza prac nad Strategią Promocji Miasta Kędzierzyn-Koźle wraz z Systemem 
Identyfikacji Wizualnej na lata 2018-2022. 

6. Funkcjonowanie Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego oraz sytuacja 
gospodarcza miasta: 
-  pozyskiwanie nowych inwestorów, unowocześnianie infrastruktury, 
-  środki wspierania przedsiębiorczości. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 
1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny 
Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego. 

8. Realizacja aktualnego Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami. 
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zaproponował wprowadzenie do proponowanego 
porządku obrad następującego punktu: 

• Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. 
„Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-
Koźlu, Namysłowie, Prudniku” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego 
Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18. 

 
Następnie Andrzej Kopacki zaproponował, aby wprowadzić projekt uchwał jako punkt 5. 
 
Proponowany porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 35/2018 z dnia 22 lutego 2018 r. 
4. Proekologiczne działania gminy (również w wymiarze promocyjnym) przewidziane do 

realizacji w 2018 roku: 
- niska emisja (rozbudowa miejskiej sieci ciepłowniczej, funkcjonowanie grupy 
zakupowej nabywającej tańsze paliwo gazowe, wymiana taboru MZK), 
-   gospodarka odpadami. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. 



 3 

„Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-
Koźlu, Namysłowie, Prudnik” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18. 

6. Analiza prac nad Strategią Promocji Miasta Kędzierzyn-Koźle wraz z Systemem 
Identyfikacji Wizualnej na lata 2018-2022. 

7. Funkcjonowanie Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego oraz sytuacja 
gospodarcza miasta: 
-  pozyskiwanie nowych inwestorów, unowocześnianie infrastruktury, 
-  środki wspierania przedsiębiorczości. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 
1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny 
Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego. 

9. Realizacja aktualnego Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami. 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
 
 
Komisja jednogłośnie (5 głosami „za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad po zmianie. 
Przewodniczący komisji poinformował, iż radna Elżbieta Setnicka oraz radny Adam 
Sadłowski oddali głos ręcznie, ponieważ ich tablety odmówiły posłuszeństwa.  
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 35/2018 z dnia 22 lutego 2018 r. 
 
Komisja bez uwag, jednogłośnie (5 głosami „za”) przyjęła protokół. 
 
Ad 4. 
Proekologiczne działania gminy (również w wymiarze promocyjnym) przewidziane do 
realizacji w 2018 roku: 

- niska emisja (rozbudowa miejskiej sieci ciepłowniczej, funkcjonowanie grupy 
zakupowej nabywającej tańsze paliwo gazowe, wymiana taboru MZK), 
-   gospodarka odpadami. 

 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej - Izabela Migocz poinformowała, iż od wielu lat jej 
placówka współpracuje z Wydziałem Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz realizuje 
program edukacji ekologicznej w ramach Miejskiego Centrum Ekologicznego. Prowadzone 
są m.in.: EKOFERIE, EKOWAKACJE, obchody Dnia Ziemi, warsztaty, konkursy oraz 
całoroczna akcja „Przyjaciel Przyrody i Książek” realizowana w przedszkolach, dzięki której 
dzieci otrzymują książki na rok. 
 
Dyrektor MZBK - Stanisław Węgrzyn poinformował, iż planuje się podłączyć 25 budynków 
komunalnych do miejskiej sieci ciepłowniczej, co powinno ograniczyć niską emisję w naszej 
gminie. 
 
Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej - Jolanta Gądek-Rypel 
poinformowała, że 8 marca w siedzibie NFOŚiGW w Warszawie została podpisana umowa o 
dofinansowanie projektu „Poprawa efektywności przesyłu i dystrybucji ciepła oraz 
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rozbudowa osiedlowej sieci ciepłowniczej na terenie Kędzierzyna-Koźla Całkowity koszt 
projektu wynosi ponad 16 milionów złotych, a przyznana kwota dofinansowania to 7 242 610 
zł. Przebudowana zostanie sieć ciepłownicza o łącznej długości 4,03 km oraz wybudowana 
nowa sieć ciepłownicza wraz z przyłączami do budynków o łącznej długości 2,07 km (tj. 58 
przyłączy do budynków). MZEC pod koniec zeszłego roku złożył następny wniosek o 
dofinansowanie, który również rozpatrzono pozytywnie. To oznacza, że kolejnych 20 
budynków zostanie przyłączonych do miejskiej sieci ciepłowniczej. 
 
Prezes Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego - Joanna Koziarska-Kiziak wyjaśniła, iż spółka 
sukcesywnie wymienia wyeksploatowany tabor na nowy. W ramach unijnego projektu 
zakupiła 21 autobusów niskoemisyjnych. W 2018 roku w ramach dofinansowania projektów 
pn. „Poprawa jakości powietrza w Subregionie Kędzierzyńsko-Strzeleckim” planowany jest 
zakup 3 nowych autobusów z napędem dieslowskim oraz 1 autobusu z napędem 
hybrydowym. 
 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa - Ewa Kania-Akonom poinformowała, 
że UM podejmuje szereg działań zmierzających do poprawy jakości powietrza 
atmosferycznego, wśród których znalazł się m.in. system finansowych zachęt do 
wymiany/budowy ekologicznych systemów grzewczych. We wrześniu 2017 r. zmieniono 
regulamin, co jeszcze bardziej zachęciło mieszkańców do złożenia stosownego wniosku. W 
2018 roku wpłynęło 56 wniosków o dofinansowanie. Kierownik dodała, iż wybudowano 
stację meteorologiczną, która umiejscowiona jest na terenie Zakładu Uzdatniania Wody 
MWIK przy ul. Dunikowskiego. Gmina w ramach zadania „Poprawa jakości powietrza w 
Subregionie Kędzierzyńsko-Strzeleckim” dofinansowanego ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego wymieni 528 słupów oraz 2560 opraw 
oświetlonych na LED-owe. Kończąc, Ewa Kania-Akonom dodała, iż Straż Miejska prowadzi 
na bieżąco kontrole gospodarstw domowych w zakresie zorganizowanego przekazywania 
odpadów oraz przestrzegania zakazów ich spalania. W sezonie grzewczym 2017/2018 w 
zakresie poprawy jakości powietrza w gminie, przeprowadzono 484 kontrole i wystawiono 12 
mandatów kredytowanych na łączną kwotę 2 100 zł. 
 
Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” - Krzysztof Ważny 
przypomniał, iż obowiązki gmin w zakresie gospodarki odpadami przejął „Czysty Region”. 
Rozpoczęto budowę strategii zarządzania gospodarką odpadami. Związek został odpowiednio 
dokapitalizowany. Na początku 2018 roku oddał do użytku nowoczesną instalację do 
zagospodarowania i przetwarzania odpadów. Będzie ona rocznie przerabiać ok. 60 tysięcy ton 
odpadów, w tym ok. 20 tysięcy ton z samego Kędzierzyna-Koźla. Zwrócił też uwagę, iż 
recykling odpadów wciąż kształtuje się na zbyt niskim poziomie i w najbliższych latach 
powinien osiągnąć wskaźnik 30%. Związek chce wprowadzić pojemniki czarne, brązowe, 
zielone, niebieskie i żółte. Związek przejął również spółkę Usługi Komunalne. 
Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region podkreślił, i ż jego 
celem jest również edukacja mieszkańców w kwestii recyklingu. 
 
Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych - Beata Pierzchlewicz 
uściśliła informację zawartą w przedstawionym wcześniej materiale, dot. projektów 
drogowych, związanych z niską emisją (drogi budowane są bowiem wraz ze ścieżkami 
rowerowymi). Ponadto zadanie pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony bioróżnorodności gminy 
Kędzierzyn-Koźle, Ujazd i Nadleśnictwa Kędzierzyn” przeszło kolejny etap (wcześniej 
wydział odwołał się od negatywnej oceny). Kierownik Beata Pierzchlewicz poinformowała, 
iż protest okazał się skuteczny. Gmina stara się o kolejny projekt, który obejmowałby 
kozielskie planty. Wartość zadania opiewa na kwotę ponad 6 milionów złotych, natomiast 
gmina otrzymała informację, iż ścieżki pieszo-rowerowe, które miałyby prowadzić do miejsc 
w których występują chronione gatunki fauny i flory, nie zostały uwzględnione. Ostatecznie 
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jednak upór pracowników naszego wydziału zaowocował tym, że zdołano przeforsować  
dofinansowanie na wspomniane wyżej ścieżki.  
 
Kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta - Teresa Głuszek poinformowała, iż jej biuro 
prowadzi szereg działań dotyczących promocji działań proekologicznych. Kierownik dodała, 
iż kampania „Be like Bee - ratujmy pszczoły” będzie realizowana wspólnie z Wydziałem 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 
 
Radna Grażyna Radka zapytała Krzysztofa Ważnego, czy Związek Międzygminny „Czysty 
Region” ma trudności z doposażeniem spółki Usługi Komunalne. 
 
Krzysztof Ważny odpowiedział, iż spółka jest w trakcie restrukturyzacji i otrzymuje sprzęt 
wzięty w leasing. 
 
Grażyna Radka zapytała Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, czy 
podejmuje jakiekolwiek działania na rzecz zmiany obecnie obowiązujących w naszym kraju 
przepisów, związanych z kontrolami trucicieli powietrza. Chodzi o taką zmianę, która w 
efekcie umożliwi przeprowadzanie kontroli na terenie prywatnych firm, bez ich uprzedniego 
zawiadamiania. 
 
Kierownik przypomniała, iż w tej sprawie radni wysyłali już apel do rządu. Tę kwestię należy 
uregulować bowiem ustawowo. Przykładowo w 2016 r. przeprowadzono kontrole bez 
uprzedniego zawiadamiania firm. Muszą jednak zaistnieć określone przesłanki, aby takie 
kontrole przeprowadzać. 
 
Witold Rusak wspomniał natomiast o złej jakości węgla, z którego korzystają gospodarstwa 
domowe, co ma również znaczący wpływ na jakość powietrza. Jednak brak odpowiednich 
regulacji prawnych, blokuje jakiekolwiek działania w tym zakresie. 
 
Grażyna Radka zapytała Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, jakie 
inwestycje realizowane będą w Koźlu. 
 
Jolanta Gądek-Rypel odpowiedziała, iż w Koźlu będzie wymienionych kilka przyłączy, 
ponieważ nie spełniają one warunków efektywnego systemu ciepłowniczego według 
dyrektywy unijnej. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki przypomniał, iż za kwestie związane z ochroną 
powietrza odpowiada przede wszystkim Departament Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Urzędu Marszałkowskiego w Opolu, Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Opolu, 
a także w mniejszym stopniu Starostwo Powiatowe w Kędzierzynie-Koźlu. Następnie zapytał 
Krzysztofa Ważnego, kiedy pojawią się niebieskie pojemniki na odpady oraz, czy są plany 
przyłączenia do „Czystego Regionu” gminy Strzelce Opolskie. 
 
Krzysztof Ważny odpowiedział, iż gmina Strzelce Opolskie posiada swoje spółki komunalne. 
Strzelce Opolskie muszą wykazać wolę przyłączenia do „Czystego Regionu”, a takowa 
zapewne się pojawi, gdy związek pokaże, że jest silną strukturą samorządową, do której warto 
przystąpić. Natomiast wspomniane pojemniki będą wprowadzone od 1 czerwca. 
 
 
Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. 
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„Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-
Koźlu, Namysłowie, Prudniku” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18. 
 
Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych poinformowała, iż w dniu 
23 lutego Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji ogłosiło konkurs w ramach 
działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, aby poprawić 
jakość funkcjonowania usług administracji. Gmina zamierza ubiegać się o dofinansowanie 
projektu, którego przedmiotem jest wdrożenie rozwiązań poprawiających jakość zarządzania 
usługami dziedzinowymi w obszarze podatków i opłat lokalnych oraz nieruchomości. 
Realizacja projektu przyczyniłaby się do możliwości świadczenia e-usług dla mieszkańców.  
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podziękował za wyjaśnienia, a następnie poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja jednogłośnie (4 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
Nieobecna przy głosowaniu była radna Elżbieta Setnicka. 
 
Ad 6. 
Analiza prac nad Strategią Promocji Miasta Kędzierzyn-Koźle wraz z Systemem 
Identyfikacji Wizualnej na lata 2018-2022. 
 
Kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta wyjaśniła, iż w listopadzie 2017 roku do 
Ministerstwa Rozwoju złożono wniosek dot. stworzenia platformy komunikacji z 
mieszkańcami, która stanowić ma pierwszy, najważniejszy etap tworzenia strategii. Wniosek 
przeszedł ocenę formalną i skierowany został do oceny merytorycznej. Ministerstwo ogłosiło 
konkurs pt.: „HUMAN SMART CITIES. Inteligentne miasta współtworzone przez 
mieszkańców”. Konkurs dotyczy wsparcia jednostek samorządu terytorialnego w procesie 
opracowania i wdrażania inteligentnych i innowacyjnych rozwiązań w miastach, jako szans 
na rozwój społeczno-gospodarczy, w szczególności stymulowania przedsiębiorczości oraz 
aktywnego włączania obywateli w kreowanie zmian w miastach. Wartość dofinansowania dla 
realizacji złożonych do konkursu projektów wynosi 85%. Kierownik dodała, iż jest zgoda 
Pani Prezydent, aby wdrożyć ową platformę we własnym zakresie, gdy gmina nie uzyska 
dotacji. 
 
Adam Sadłowski odniósł się do innej sprawy. W PSP nr 5 przeprowadzono konkurs 
plastyczny, zorganizowany przez stowarzyszenie patriotyczne. Przedstawiciele 
stowarzyszenia zwrócili się do UM z wnioskiem o gadżety. Po ustaleniach z Biurem Promocji 
gadżety miały być dostarczone do szkoły, jednakże nie dotarły. Przedstawiciel, który 
osobiście zwrócił się do biura po zalegle gadżety, otrzymał informację, że już ich nie ma i nie 
będzie.  
 
Teresa Głuszek poinformowała, iż wyjaśni tę sprawę z pracownikami i skontaktuje się z 
radnym. 
 
Ad 7. 
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Funkcjonowanie Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego oraz sytuacja 
gospodarcza miasta: 

-  pozyskiwanie nowych inwestorów, unowocześnianie infrastruktury, 
-  środki wspierania przedsiębiorczości. 
 

Prezes Zarządu Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego poinformowała, iż w 
ramach KKPP realizowane są dwie umowy zawarte z gminą. Jedna umowa dotyczy zarządu 
nad terenem Pola Południowego, a druga prowadzenia Inkubatora Przedsiębiorczości. W 
2017 roku kontynuowano zadania, jakie zostały nałożone na spółkę (m.in. podejmowano 
szereg działań promocyjnych oraz informacyjnych, które miały na celu zwiększyć 
zainteresowanie przedsiębiorców ofertami KKPP). Ponadto wysyłano oferty, zorganizowano 
„Światowy Tydzień Przedsiębiorczości”, kilka konferencji z udziałem specjalistów Krajowej 
Izby Gospodarczej, a także zaproszono przedstawicieli różnych firm. Dzięki temu niektórzy 
potencjalni inwestorzy zwrócili się z zapytaniami dot. terenu Pola Południowego. W grudniu 
2017 r. sprzedana została działka nr 40/39 na rzecz spółki Technika Recykling oraz 
pozyskano firmę Statom Bio, jako potencjalnego inwestora zainteresowanego zakupem 
działek na terenie Pola Południowego. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał, czy procedury związane ze sprzedażą 
działki zainteresowanemu podmiotowi przebiegają bez niepotrzebnych opóźnień. 
 
Alicja Górska poinformowała, iż przedstawiciele owej firmy cierpliwie oczekują na przetarg. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz dodała, iż zgodnie z harmonogramem, przetarg na sprzedaż 
działki na Polu Południowym powinien zostać rozstrzygnięty w sierpniu br. 
 
Witold Rusak wyraził swoją refleksję na temat informacji dotyczącej działalności KKPP. 
Zwrócił uwagę, iż zawiera ona mało informacji na temat kosztów. Następnie zapytał Panią 
Prezes, dlaczego nie przedstawiła informacji na temat inwestycji w kozielskim porcie. 
 
Alicja Górska odpowiedziała, iż informacja nie zawiera żadnych danych na temat wyników 
finansowych, ponieważ spółka jest na etapie analiz finansowych. W materiale jest krótka 
informacja na temat portu, natomiast jeśli członkowie mają szczegółowe zapytania, to spółka 
przygotuje stosowne odpowiedzi na każdy temat. 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 1049/17, 
1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Kłodnica przy 
ul. Józefa Chełmońskiego. 
 
Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 
wytłumaczyła, iż owe działki przylegają do nieruchomości gruntowych, które w styczniu 
zostały sprzedane po przyjęciu stosownej uchwały. Wycena nieruchomości sięga 210 tysięcy 
złotych. 
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Komisja jednogłośnie (3 głosami ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
Nieobecna przy głosowaniu była radna Elżbieta Setnicka oraz radny Adam Sadłowski.  
 
Ad 9. 
Realizacja aktualnego Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami. 
 
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż 21 marca na posiedzeniu Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, radny Michał Nowak złożył wniosek o podjęcie 
rozmów z właścicielem Baszty „Montalemberta” w celu przedstawienia RM kosztów zakupu 
oraz prac remontowych (ratunkowych) w przypadku tego obiektu. Wniosek został 
jednogłośnie przyjęty przez komisję. Następnie Przewodniczący oddał głos kierownik 
Małgorzacie Jarosz-Wojtarowicz. 
 
Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 
poinformowała, iż obiekty zabytkowe są kontrolowane przez Konserwatora Zabytków. 
Niektóre obiekty znajdujące się na os. Koźle-Port, zostaną wpisane do rejestru zabytków. 
Natomiast właściciel kamienicy zlokalizowanej na rogu ul. Żeromskiego i ul. Łukaszewicza 
w Koźlu zamierza wyremontować ten obiekt.  
Przypomniała też, iż 21 marca na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
radny Andrzej Kopacki złożył wniosek w sprawie stosowania właściwego nazewnictwa w 
odniesieniu do byłych obozów zagłady w naszym mieście. Wydział wystąpił już wcześniej do 
Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o sprecyzowanie zapisu dotyczącego byłego 
obozu koncentracyjnego. Dodała, iż brzmienie występujące w Gminnym Programie Ochrony 
nad Zabytkami, zostało zaproponowane przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w styczniu 2018 r. 
 
Przewodniczący Andrzej Kopacki zapytał również, jakie są szanse przejęcia przez gminę 
nieruchomości na terenie kozielskiej Wyspy. 
 
Pani Kierownik odpowiedziała, iż trwa procedura przetargowa na sprzedaż tych 
nieruchomości, a nasza gmina trzyma rękę na pulsie. 
 
Przewodniczący komisji odniósł się do tematu dot. nazewnictwa byłych obozów zagłady w 
naszym mieście, przypominając, iż owy wniosek został przyjęty już 2017 r. Następnie poddał 
pod głosowanie wniosek członków komisji w sprawie stosowania właściwego nazewnictwa 
byłych obozów pracy i koncentracyjnych z okresu II wojny światowej na terenie naszego 
miasta, a także uzupełnienia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2017-2020 
o precyzyjne zapisy odnoszące się do ww. miejsc kaźni z zastosowaniem określenia: 
„niemieckie-nazistowskie”. 
 
Komisja jednogłośnie (3 głosami ,,za”) przyjęła wspomniany wniosek. 
Nieobecna przy głosowaniu była radna Elżbieta Setnicka oraz radny Adam Sadłowski.  
 
Ad 10. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 19 kwietnia (godz. 16.00). 
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Ad 11. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Andrzej Kopacki podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji 
Strategii i Rozwoju Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady. 
 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 
Andrzej Kopacki  

 
 
 
 
Protokołowała Joanna Giet 


